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Rekordszámú jelöltRekordszámú jelölt
Harminckét jelölt neve szerepel Borsod-Abaúj-Zemplén megye 3-as számú választókerületében a szavazó-
lapon április 8-án. Ennyien még sosem szálltak versenybe az országgyűlési képviselői helyért. A színes 
palettán lévő, nagyrészt ismeretlen emberek legtöbbje, jól tudjuk nem a parlamentbe jutásért küzd, 
sokkal inkább a kampányra kapott pénz miatt indulnak. Kiderült már az is, hogy 29 jelölő szervezetnél 
gyanús aláírásokat találtak a leadott ajánlóíveken, ellenük büntetőfeljelentést tett a választási bizott-
ság, a választás rendje elleni bűncselekmény, magánokirattal való visszaélés vétsége, illetve személyi 
adattal visszaélés vétsége miatt.
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Itt hagyott bennünket az ÓVTV egykori 
munkatársa, Fazekas László. Városszerte 
ismerték, hiszen közel 20 éven át megha-
tározó személyisége volt a szerkesztőség-
nek. Fazekas László 1958. július 12-én 
született Ózdon. A József 
Attila Gimnáziumban 
érettségizett, ami után 
gépjármű villamossági 
műszerész szakmunkás 
bizonyítványt is szerzett a 
102-es számú Gábor Áron 
Ipari Szakmunkásképző 
Iskolában. Három éven át a 
Hangonyvölgye Mezőgazda-
sági Termelőszövetkezetben 
dolgozott, 1991-ben került a 
helyi televízióba. Ott elsősorban operatőr-
ként, vágóként tevékenykedett, de volt 
műszaki vezető, gyártásvezető, stúdióve-

zető és főszerkesztő is. Folyamatosan 
képezte magát, videofelvételkészítő 
szakmunkásbizonyítványt kapott, részt 
vett televíziós stúdiómunka, televíziós 
hírszerkesztő és gyártás tanfolyamon is. 

Több alkotását is díjazták, így 
a „Csupán ember szeretnék 
lenni” az „ÓZD 1996” és a 
„Kamaszparlament” c. riportját.
Fazekas László az Ózdi Városi 
Televíziót követően operatőr-
ként a kazincbarcikai tv-nél is 
dolgozott, majd a Türr István 
Képző és Kutatóintézethez 
került, utolsó munkahelyén a 
Forum Hungaricum Nonprofit 
Kft.-nél, a Digitális Erőműben 

pedig filmtechnikai munkatárs volt. 59 éves 
korában, súlyos betegségben hunyt el. 

TÁGRA ZÁRT SZEMMEL#  2.

CSAK EGÉSZSÉG
LEGYEN...
Gizike mama egy szalámis szendvicset vesz elő a 
táskájából, melyet a gonosz nyelvek nemes egyszerű-
séggel banyatanknak neveznek, de Fruzsika nem éhes. 
Pontosabban hányingere van a domesztosz vagy mi 
szagától, épp mossák föl az emeletet. Inkább játszik a 
telefonján, mert hát mivel játsszon egy alsó tagozatos 
gyerek, ha nem azzal. 

A doktor úr épp nincs benn, a másik oldalon van, közli a 
nővérke. Ezt mondta két órával ezelőtt is. Persze ez 
nem olyan, mint a háziorvosnál, aki kilenckor kezdi a 
rendelést, ilyenkor azt halljuk, hogy beteghez ment. 
Vagy aki több praxist visz, az épp a másik helyen van, 
de bármelyik pillanatban jöhet. Gizike mama – 
egyébiránt a kis unokáján kívül senki sem hívja így 
széles e világon – ott jobban elüldögél, ismerősök 
között, mindig van miről, urambocsá kiről pletykálkodni. 

A héten már harmadjára van az ózdi kórházban, tehát 
rögtön nem háromszáz forint a vizit díj, mert vannak, 
akik visszaállítanák, ez pont ott jutott reggel eszébe, 
ahol régen az automata állt. Majd azon gondolkodott, 
hogy mivel a gyerek ügyében is el kell járni, ez dupla 
összeget jelentene-e vagy sem. Aztán a buszköltség, 
na jó, reggel a lánya hozta föl, de sietett munkába. A 
parkolóban meg se tudott volna állni, ott soha nincs 
hely, a benti placcot meg nincs kedve igénybe venni 
háromszáz forintért, egyszer ugyan kipróbálta, de a 
reumára sokat kellett visszafelé gyalogolni.

Nincs borzasztóbb egy beteg gyereknél. Főleg, ha a 
doktorok sem tudják, mi a baja. Ha nem olyan a 
probléma, amire a gyerekorvosok előszeretettel vágják 
rá: vírus. Ez körülbelül azt jelenti, hogy pontosan nem 
tudom. Már ahol van még gyerekorvos, gyerekosztály, 
más városban ez sem természetes. Fruzsika gyógytor-
nára járt egy hétig, majd miután összeesett az utcán, a 
megyeszékhelyre küldték, ahol először azt közölték, 
nincs kizárva, hogy szimulál. Az MR-vizsgálat után 
ellenben egyből befektették. A doktornő nem győzött 
bocsánatot kérni. Új CT viszont már Ózdon is van, 
lehetnének gyakrabban választások, gondolta az 
ötvenes évei végén járó nagymama. 

Nyilván az nem meglepő, hogy Miskolcon még az 
egészségügyi papírt is nekik kellett bevinni, meg ha 
valami finomat akart enni Fruzsika. Az sem, hogy néha 
hónapokat kell várni egy beutalóval. Ellenben az épület 
nem azt a képet nyújtotta, amit a híradókban látunk, 
nem volt patkány, se csótány, ahogy ágyi poloska sem, 
s ezt az ózdi intézményről is bizton állíthatjuk. Sokan 
emlékeznek még a régi, húgyszagú vécékre, ahol nem 
lehetett lehajtani a deszkát, mert nem volt.

Gizike mama épp arról panaszkodik egy fiatalasszony-
nak, hogy a férje rokkant. Ketten együtt keresnek 
nyolcvanötezret. A hölgy visszakérdez, hogy jól 
hallotta-e. Ha most nem tudja megújítani a papírjait, 
akkor nem is tudja, mi lesz. Munkát már nem talál. 
Befizetik a csekkeket, a többi élelemre megy. Még soha 
nem járt a Balatonnál, oda még szeretne eljutni. 
Beszélgetőpartnere nem merte elárulni, hogy legutóbb 
a horvát tengerparton nyaraltak.

A doktor úr végre átért, de három páciens után elment 
ebédelni. Az a háromnegyed óra már nem oszt, nem 
szoroz. Itt érti meg az ember a régi mondást: csak 
egészség legyen…

Farkas Nándor
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Harminckét jelölt neve szerepel Borsod-Abaúj-Zemplén megye 3-as számú választó-
kerületében a szavazólapon április 8-án. Ennyien még sosem szálltak versenybe az 
országgyűlési képviselői helyért. A színes palettán lévő, nagyrészt ismeretlen emberek 
legtöbbje, jól tudjuk nem a parlamentbe jutásért küzd, sokkal inkább a kampányra kapott 
pénz miatt indulnak. Kiderült már az is, hogy 29 jelölő szervezetnél (36 közül) gyanús 
aláírásokat találtak a leadott ajánlóíveken, ellenük büntetőfeljelentést tett a választási 
bizottság. Előre lehet látni, kik az esélyesek, ettől függetlenül nem lesz könnyű dolgunk, 
amikor választani megyünk. A nagyméretű, terjedelmes szavazólapon elég lesz majd 
megtalálni, hogy hova húzzuk az x-et. Dr. Almási Csabával az OEVI vezetőjével erről is és 
sok más kampánnyal, választással kapcsolatos fontos szabályról beszélgettünk.

– Nem lesz szokványos a mostani 
választás. Eddig sem volt kicsi a szava-
zólap, de most ezzel az abroszméretű 
ívvel befér egyáltalán a választópolgár a 
szavazófülkébe?

– 32 jelölt van a szavazólapon. Ilyen sok 
személyt tartalmazó névsor helyigényes, 
ezért terjedelmes iratra van szükség. 

Nagy kérdés az, hogy egyáltalán a szava-
zófülkében ki tudja-e teríteni a választó-
polgár, mert ha nem, akkor hogyan bizto-
sítható az, hogy arra szavazzon, akire 
szeretne? Tehát nagy odafigyelés kell az 
nyilvánvaló.

– Bonyolítja a helyzetet, hogy nemcsak 
egyéni jelöltekre szavazunk.

ÁPRILIS 8-ÁN ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ VÁLASZTÁS

REKORDSZÁMÚ JELÖLT



– Nemcsak egyéni jelöltekre szavaznak a 
választópolgárok, hanem pártlistára is. 
Az megint más kérdés, hogy országos listát 
milyen jelölőszervezetek tudtak állítani. 
A jogszabály úgy mondja, hogy 27 egyéni 
jelöltet kellett összeszedni 9 megyében, 
plusz a fővárosban. Tehát a területi elosztás 
is rendkívül fontos. Ott is majdnem ilyen 
nagy számmal találkozhatunk, huszonhár-
man tudtak országos listát állítani. Tehát az 
a szavazólap is terjedelmes lesz.

– Előfordulhat olyan eset, hogy nem 
tartózkodom a lakóhelyemen április 8-án, 
a választás napján. Ha Magyarországon 
más településen vagyok, akkor ott van-e 
lehetőségem voksolni?

– Igen van. Ez az átjelentkezés intézménye, 
amely belföldön érvényesül. Ha egy ózdi a 
szabadságát a választás napján például 
Hévízen tölti, neki április 6-án 16 óráig kell 
kérnie azt, hogy átjelentkezéssel szavazhas-
son. Mit jelent ez? Hévízen az átjelentkezők 
névjegyzékébe fogja fölvenni az ottani HVI 
vezető, és amikor ő elmegy szavazni, akkor 
az ózdi szavazólapot kapja meg, azaz a 
lakóhelyén induló egyéni jelöltek névsorát. 
A pártlista az nyilván ugyanaz lesz, mint 
másol az országban.

– Kampány hogyan folytatható a választás 
napjáig és a választás napján?

– A választási eljárásról szóló törvény a 
választási kampány időszakát nagyon tág 
keretek között határozza meg a korábbiak-
hoz, a 2010 előttiekhez képest. Február 
17-én indult a kampány és 2010 óta már 
nincs kampánycsend. Tehát kampányolni 
lehet a választás napján is, 19 óráig, addig, 
amíg szavazni lehet. Van egy úgynevezett 
relatív kampánycsend, ami a választás 
napján április 8-án érvényesül. Nem lehet 
kampánytevékenységet folytatni a szavazó-
helyiség megközelítését szolgáló bejárattól 
számított 150 méteres körzetben, közterü-
leten. Nem lehet választási nagygyűlést 
tartani, nem lehet exit poll eredményeket 
közölni, csak 19 órától. Tehát a választás 
napján is egy igen erőteljes kampánytevé-
kenység folyhat, ezekkel a nem túl szigorú 
korlátozásokkal.

– Borsod-Abaúj-Zemplén megye 3. számú 
választókerületében vagyunk. Mit jelent ez 
számszakilag, hány választásra jogosult 
polgár él itt, s ebből mennyi Ózdon?

– Ez egy nagy választókerület, tekintettel 
arra, hogy Ózd Borsod-Abaúj-Zemplén 
megye második legnagyobb városa. 71 
települést foglal magába a körzet, ez közel 
80 ezer választópolgárt jelent, és ebből 
majdnem 29 ezer ózdi, tehát a választókerü-
let több mint egyharmada.

– Most is sokan dolgoznak már azon, hogy 
a választás zökkenőmentes legyen, a 
választás napján pedig még több közremű-
ködő kell.

– A választókörben 23 HVI működik, egy 
irodához több település tartozik. Ózdon 37 
szavazókör van. Hogy mennyien dolgoznak, 
ez egy lassú és fokozatosan gyorsuló 
folyamat, a szirtakihoz (szerk.: görög tánc) 
tudnám hasonlítani. Lassan kezdődik és a 
választás napján pörög a legjobban, arra kell 
vigyázni, hogy nehogy elszédüljünk ebben. 
Ózdon jelenleg húszan dolgoznak a választás 
előkészítésén, a 3. számú választókerület-
ben ezen túl még negyvenen. A választás 
napján ez a szám körülbelül 500-600-ra 
tehető a teljes választókerületet illetően.

– A választás napjánál maradva. Van arra is 
lehetőség, hogy aki mozgásában korláto-
zott, az is le tudja adni a voksát?

– Igen. A mozgáskorlátozottak úgynevezett 
mozgóurnát igényelhetnek április 6-án 
16 óráig a HVI-nél, illetőleg az OEVI-nél. De 
ez a jogosultságuk megvan április 6-án 16 
óra után is, amit a HVI és az OEVI bírál el. 
Mozgóurnát a szavazás napján április 8-án 
15 óráig is lehet igényelni, de akkor már az 
érintett szavazatszámláló bizottságtól. 
A jogszabály rendkívül széles körben lehetővé 
teszi azt a jogosultságot, hogy a mozgáskor-
látozottak ilyen igényüket jelezni tudják.

– Milyen iratnak kell nálunk lenni a szava-
záskor?

– Rendkívül fontos az, hogy a szavazás 
napján nálunk legyen egy olyan okmány, ami 
a személyazonosságunkat igazolja. 
Ez alapesetben, klasszikus módon a szemé-
lyigazolvány és ahhoz kapcsolva a lakcím-
kártya. Ez az alap.

– A választási értesítő nem szükséges?

– Jó, ha a választópolgárnál van, de nem 
kötelező. Ez az értesítő tartalmazza a nevet, 
a lakcímet és a személyi számot, de
önmagában az nem elegendő. Kell a 
személyazonosító okmány is.

– Reggel hattól este hétig lesznek nyitva a 
szavazókörök, ahogyan azt már megszok-
hattuk. Eredmény mikorra várható?

– 6 órától 19 óráig lehet szavazni, előzetes 
eredmény már néhány órával ezután várha-
tó. De jogi eredményt nem tudunk hirdetni, 
mert a külképviseleti szavazók és az 
átjelentkezők szavazatait április 14-ig kell 
megszámolni, addig érkeznek ide. Tehát 
április 14-én lehet jogi eredmény és ez ellen 
van jogorvoslat. Ha minden jól megy, akkor 
április 18-20 között elképzelhető a mandá-
tumátadás. Az új Országgyűlésnek 
legkésőbb május 8-áig kell megalakulnia.
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BORSOD-ABAÚJ-ZEMLÉN MEGYE 03. SZÁMÚ VÁLASZTÓKERÜLET

KÉPVISELŐJELÖLTEK
abban a sorrendben, ahogyan a szavazólapon szerepelnek

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐK VÁLASZTÁSA  2018. ÁPRILIS 8.

CSÁSZÁR DÁVID A MI PÁRTUNK – IMA01.

BAKOS KLAUDIA ÖSSZEFOGÁS PÁRT02.

SKULTÉTY ROLAND HALADÓ MAGYARORSZÁGÉRT PÁRT03.

KÓNYA BÉLA MAGYAR MUNKÁSPÁRT04.

KÁLÓ JÁNOS KELL AZ ÖSSZEFOGÁS PÁRT05.

HORVÁTH MARCELL SZEGÉNY EMBEREK MAGYARORSZÁGÉRT PÁRT06.

GYURICSKA ISTVÁN SPORTOS ÉS EGÉSZSÉGES MAGYARORSZÁGÉRT PÁRT07.

LÁZI ATTILA EGEYENLŐSÉG ROMA PÁRT08.

IMRINÉ  PÁL JUSZTINA NEMZETI EGYÜTTMŰKÖDÉS ÉS MEGBÉKÉLÉS PÁRT09.

ÁDÁM KRISZTIÁN MAGYARORSZÁGON ÉLŐ DOLGOZÓ ÉS TANULÓ EMBEREK PÁRTJA10.

KISSNÉ EŐRY MÁRIA NET PÁRT11.

RIBÁRSZKI ANNA REND ÉS ELSZÁMOLTATÁS PÁRT12.

KÁLÓ ZSOLTNÉ ELÉGEDETT MAGYARORSZÁGÉRT MOZGALOM13.

KOLESZÁR ISTVÁN LEHET MÁS A POLITIKA14.

BÁDER JÓZSEF EGYÜTT – A KORSZAKVÁLTÓK PÁRTJA15.

JASKÓ DÁNIEL KÖZÖSEN EGYMÁSÉRT DEMOKRATIKUS NÉPPÁRT16.

KOVÁCS JÓZSEF MOMENTUM MOZGALOM17.

KISSUNYI ISTVÁN MAGYAR IGAZSÁG ÉS ÉLET PÁRTJA18.

GUNIA NIKOLETTA ORIGÓ PÁRT19

VARGA GERGŐ DEMOKRATIKUS KOALÍCIÓ20.

RIZ GÁBOR FIDESZ – MAGYAR POLGÁRI SZÖVETSÉG / KERESZTÉNYDEMOKRATA NÉPPÁRT21.

FARKAS PÉTER BARNABÁS JOBBIK MAGYARORSZÁGÉRT MOZGALOM22.

GULYÁSNÉ GULYÁS BEÁTA LENDÜLETTEL MAGYARORSZÁGÉRT23.

LAKATOS LÁSZLÓ LEON CSALÁDOK PÁRTJA24.

KOVÁCS SÁNDOR OTTÓ A HAZA PÁRTJA25.

MOLNÁR SÁNDOR ÉLHETŐBB, BOLDOG MAGYARORSZÁGÉRT PÁRT26.

HARKÁLY ZSOLT TENNI AKARÓK MAGYARORSZÁGI PÁRTJA27.

BERI CSABA EURÓPAI ROMA KERESZTÉNYEK JOBBLÉTÉÉRT DEMOKRATIKUS PÁRT28.

DÁNYI ALEX MINDEN SZEGÉNYÉRT PÁRT29.

HARKÁLY CSABA JÓ ÚT MAGYAR POLGÁRI PÁRT30.

KOVÁCS ÁGNES KÖZÖS NEVEZŐ 201831.

ARADI DÁNIEL MAGYARORSZÁGÉRT DEMOKRATIKUS PÁRT32.



– Miért döntött így?
– Megtisztelő és jóleső az előkelő hely, amit 
eredendően az ózdiak bizalmának köszönhe-
tek, hiszen az itteni városvezetői éveim 
bizonyították a pártvezetőségnek, hogy 
alkalmas lehetek a Jobbik frakció tagjaként 
dolgozni az Országgyűlésben. Azonban ezt a 
bizalmat az ózdiaktól arra kaptam, hogy itt 
Ózdon, a város élén végezzek szolgála-
tot 2019-ig, így a továbbiakban is itt 
helyben igyekszem megszolgálni ezt. 
A Jobbik országos vezetősége úgy 
döntött, hogy az országgyűlési listán, a 
megtisztelő, elemzők szerint biztos 
befutó tízedik helyen szerepeljek. 
A választás után, országgyűlési mandá-
tumomat vissza fogom adni, és a 
lakosság általi megbízatásom értelmében 
a polgármesteri hivatásomnak teszek 
eleget, amíg számítanak rám.

– Bizonyára többen mondták, hogy ne 
adja fel a biztosat a bizonytalanért?
– Az országgyűlési képviselőség az egyik 
legszebb szolgálat, amit a lakosságért végez-
het egy politikus, ettől függetlenül most nem 
fogok élni a lehetőségemmel. Voltak, akik 
megkerestek, hogy menjek az Országgyűlés-
be, mert senki nem lesz nekem itt Ózdon hálás 
azért, hogy itt maradok, helyezzem inkább 
magam előtérbe, és ne hagyjak ki ilyen lehető-
séget. Én azonban másképp gondolkodom. 
Rengetegen támogattak azért, hogy megnyer-
jem a polgármester választást. Továbbra is úgy 
értelmezem 2014-et, hogy az ózdiak polgár-
mesterüknek választottak és nem másnak. Az 
én becsületem többet ér feléjük, mint hogy 
saját magamat előtérbe helyezve a Parlamen-
tet, és a biztos négy évet válasszam. Aztán 
nagyon sokan segítik a munkámat, és sikerült 
elérni azt, hogy a munkatársak, kollégák, 
vezetők, szívvel-lélekkel dolgozzanak a 
városért, minden mást háttérbe szorítva. Ez 
egy kisebb fajta csoda, ilyen a városért elköte-
lezett embereket nem szabad itt hagyni még 
akkor sem, ha a Parlamentből ma sokkal 
többet lehet segíteni egy településen. Én 
elköteleztem magam az ózdiakért és Ózdért, jó 
előre biztosan itt, helyben. A jelöltünk pedig 
megméretteti magát az Ózd központú válasz-

tókerület 71 településén, és bízom benne, 
hogy elnyeri a bizalmat, és majd Ő lesz az, aki 
segít nekünk fejlődni, valódi, fontos fejleszté-
sekre forrást szerezni.

–Nem lesz időközi választás?
– Nem. Az egyik legutóbbi testületi ülésen is 
erre utalt egy ellenzéki képviselő. 

Azt mondta: nem biztos, hogy az év második 
felében már velem kell tárgyalni. Tudom, ezzel 
a döntéssel elkeserítem a Fideszt, akik időközi 
választásra számítottak még ezen a nyáron, 
távozásom esetére kalkulálva. Sajnos maguk-
ból indultak ki, hogy első adandó alkalommal 
elhagynák a várost, mert már két éve azt 
jósolják, hogy úgyis „az Országgyűlést 
választom, és itt hagyom Ózdot”. Igaz onnan is 
lehet szolgálni a várost egy megfelelő 
képviselettel, de erre van a mi pártunknak is 
jelöltje, abban bízunk, hogy őt megválasszák.

– 2019-ben ezek szerint már biztos, hogy Önt 
indítják polgármester jelöltként Ózdon?  
– Semmi sem biztos, csak az, ami elmúlt. 
Szeretnék újra elindulni a polgármester 
választáson, és bizalmat nyerni ahhoz, hogy 
tovább dolgozhassunk együtt Ózd jövőjéért. 
Nagyon sok mindent kell még tenni, hogy ez a 
város fennmaradhasson, az első ciklus csak 
egy lépés volt efelé. Megteremtettük a közélet 
tisztaságát, átláthatóságát, a valódi ember-
központú képviseletet, a gyors, és hathatós 
problémamegoldást. A cél messze van, és én 
szeretnék küzdeni érte. Ózdnak ez különösen 
jót tenne, nagyon jót.

A kevesebb
sokkal több

lenne…
Tolsztoj Háború és békéjét is ki lehetne nyomtatni 
arra az ívre, amely a polgárok keze ügyébe kerül a 
3. számú választókerületben. Legalábbis néhány 
héttel a szavazás előtt még úgy nézett ki, hogy a 
pártlisták esetében huszonhárom, a képviselő 
-jelölteknél pedig harminckettő kis kör éktelen-
kedik a cédulán.

Ez mindenképp jó. Már hogy ennyi aspiráns van, aki 
az elmúlt négy évben éjt nappallá téve tevékenyke-
dett a térség felvirágoztatásáért. Ha a Nyájas 
Olvasó valamelyikükről eddig még csak nem is 
hallott, az a saját tájékozatlanságát minősíti. És 
még csak meg se forduljon a fejében, hogy mindez a 
támogatás miatt van, vagy hogy valakiknek az áll 
érdekében, ha szétforgácsolódnak a voksok. 

Hanem jelentkezett egy polgártárs, akinek van egy 
normálisnak nehezen nevezhető hobbija. Minden 
választás előtt összegyűjti a jelöltek szórólapjait, 
hogy azt ne mondjam, programját. Csuda dolgok 
vannak ezekben, s azt sem lehet állítani, hogy 
korábban finomabb volt a hangnem, mint a most 
zajló kampányidőszakban. Olyan is volt, akit 
egyenesen fantomnak neveztek, a pénztárcájában 
kutakodtak, tehát a negatív kampány és a gyűlölet-
keltés nem köthető az egyik oldalhoz. Azt már 
mondani sem kell, hogy a lopás felemlegetése 
folyton napirenden volt, amióta világ a világ.

Az elszámoltatás viszont mindig elmaradt, sosem 
láttunk a rácsok mögé korrupt politikusokat dugni, 
eddig valahogy a kéz mindig kezet mosott. Lámpa-
vason sem lógatunk zsarnokokat, ma már ez nem 
divat, hovatovább egy lámpavas mostanság 
semmire sem jó, az elioszi félhomályban csak 
madárijesztőket hintáztatna a tavaszi szél.

A legnagyobb blöff mindig az autópálya megköze-
líthetősége, négysávos a megyeszékhely felé, 
alagút fúrása a nádasdi tetőnél, már egyik fülünkön 
be, a másikon ki. Aki ma Miskolcra utazik, egy 
kalandpályán visz az útja, csak abban lehet biztos, 
hogy legalább három traffipaxos rendőrautót lát az 
út szélén, abban már nem, hogy a kerekek ugyano-
lyan állapotban maradnak, mint induláskor. Putnok 
és Dubicsány között olyan az aszfalt, mintha a 
Wehrmacht masírozott volna végig tankokkal, majd 
még a légierő is rásegített volna néhány bombázó-
val. Kicsit odébb már fölmarták az utat, s nem 
lepődnék meg, ha április 8-áig friss burkolat is 
kerülne valahonnan, nemzetiszín szalag átvágásá-
val egybekötve.

Egy kis iskola vezetője minden pedagógussal 
aláíratta az ajánló ívet, várták a méltóságos urat 
avatási ünnepségre francia salátával, fasírttal, 
mindhiába. Az aláírt papírost azért elvitték. Egy 
kollégája minden nap a kínai falatozónál ücsörög, s 
az arra járókra erőlteti magát. Ezek már a szánal-
mas kategóriába tartozó allűrök.

Félő, a kampány utolsó hete soha nem látott 
magasságokba emel és mélységekbe taszít 
pártokat, politikusokat, csontvázak hullnak ki a 
szekrényekből, lesz itt még minden, mint a 
búcsúban. Legyőztük S. Györgyöt, de még meg kell 
vívni a háborút az ENSZ-szel, talán ez a harc lesz a 
végső. Addig is gyorsan költsük el a frissen, ropogó-
san kapott Erzsébet-utalványokat, ki tudja, milyen 
világ lesz itt néhány hét múlva. Még az is lehet, hogy 
három évtizeddel a rendszerváltás után ránk 
köszönt a demokrácia, amit mi jó magyar szokás 
szerint majd messzire kergetünk…
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Nem lesz országgyűlési képviselő Janiczak Dávid, Ózd 
polgármestere marad. A Jobbik Magyarországért 
Mozgalom országos választmánya február végi ülésén 
nagy többséggel támogatta az elnökség által beter-
jesztett országos lista tervezetét, amelyen biztos 
befutó helyen, tízedikként szerepel Janiczak Dávid 
neve. A biztos négy éves parlamenti mandátumot 
cseréli az egyelőre bizonytalanra, hiszen 2019-ben 
újra versenybe kell szállnia a polgármesteri székért.

POLGÁRMESTER
MARAD

„ERRE A FELADATRA
KAPTAM MEGBÍZATÁST
AZ ÓZDIAKTÓL”– 
MONDJA JANICZAK DÁVID.



„Jó volt Budapestről visszatérni” – hangzik 
el rögtön a sokaknak talán meglepő 
mondat, ám jól tudjuk: ez nem mindenkire 
igaz. Egy újabb vezető személyiség, akivel 
egy nőnapi ibolya átadása közben beszél-
getve, a munkája iránti elhivatottság, a 
korántsem minden szférában tapasztalha-
tó és megfelelő végzettséget megkövetelő 
szakmaiság, valamint a kiemelten fontos 
kommunikáció azonnal észrevehető.

Rövid megszakítással 2008 óta a cégnél 
dolgozva dr. Tóth Andrea „régi-új” megbízott 
vezetője a teljesen önkormányzati tulajdon-
ban álló Ózdinvest Önkormányzati Vagyon-
kezelő és Beruházásszervező Kft.-nek, 
amelynek története több mint két évtizedre 
nyúlik vissza. A jogelőd Ózdgáz Kft. 
1995-ben alakult, amikor a városban kiépült 
a gázvezeték hálózat. Ebből mintegy 97 km 
hosszú szakasz a céghez tartozik, amelyen 
keresztül a Magyarország észak-keleti 
régiójában földgázelosztási és gázszolgálta-
tási tevékenységet végző TIGÁZ-DSO Kft. 
lakossági fogyasztóknak szolgáltat gázt. A 
megnevezés később Ózdinvest Beruházás-
szervező Kft.-re változott, tevékenysége 
pedig kibővült például műszaki tanácsadás-
sal és ellenőrzéssel, lebonyolítással, 
azonban ez a funkciókör mára háttérbe 
szorult az igények hiánya és a jellemzőbbé 
vált külső megbízások miatt. 2008-ban a 
cég újabb átalakítása során megtörtént a 
nem lakáscélú helyiségek átvétele, majd a 
lakáscélú ingatlanok kezelésének 2011. évi 
átsorolásával a divizionális strukturális 
szervezet bevezetése, ezzel együtt pedig a 
divíziók kialakítása. 

Andrea a korábbi Ózdszolg Kft.-től ide már 
csoportvezetőként érkezett, majd az 
ingatlankezelési részleg irányítása révén, a 
divizionális struktúra felállításával egyben az 
ügyvezető egyik helyetteseként lényegében 
bekerült a cég vezetésébe. 2017. május 
31-ével Tengely András távozott az ügyve-

zetői székből, amelyet követően az önkor-
mányzat, a helyének betöltésére kiírt 
pályáztatási eljárás lefolytatásáig őt nevezte 
ki az év végéig. Időközben érkezett számára 
egy kedvező szakmai felkérés egy fővárosi 
vagyonkezelő cégtől vezetői pozíció betölté-
sére, amit 2018. január 1-jével elfogadott 
ugyan, de pár hét elég volt, hogy rájöjjön, az 
ő helye máshol van… itthon. „Rájöttem 
ózdiként, hogy Budapest nem nekem való 
város. Nem szerettem a forgatagot, a dugót, 
a nyüzsgést, azt az egész miliőt, környeze-
tet, ami ott volt. Nekem nagyon sok barátom 
él ott, s több hétvégén nagyon jó volt a 
megszokott környezetből kiszakadni az 
ottani barátaimmal, úgy éreztem, ez feltölti 
az embert, viszont ott élni egészen más” 
– emlékszik vissza a cégvezető.

Szerencséje volt, hiszen a 2017 októberében 
kiírt pályázatási eljárás során új ügyvezető 
nem került kinevezésre, így visszatérhetett 
korábbi munkahelyére és státuszába. 
A 2018. február 8-i rendkívüli önkormányzati 

testületi ülés is mellette döntött, így február 
15-től újabb egy évre lett megválasztva. 
„Nagyon is a helyemen vagyok és úgy érzem, 
szeretnek is a kollégák” – mosolyog Andrea 
és valóban: bár jogászként főként az ügyvé-
dek, ügyészek, bírók jelennek meg a 
szemem előtt, nem véletlen, hogy ehhez a 
feladatkörhöz, a számos ügyintézéshez 
megfelelő jogi, vagy közgazdasági végzett-
ség szükséges a területen szerzett többéves 
gyakorlattal. A jogszabályok ismerete 
véleménye szerint – a szabályos munkavég-
zés érdekében pont az ingatlankezelési 
divíziónál a legfontosabb, ahol ezidáig végig 
tevékenykedett. 

Az Ózdinvest Kft.-nek emellett azonban 
egyéb, így temetkezési, piacfelügyeleti és 
vendéglátási divíziója is van, szolgáltatói és 
üzemeltetői feladatokat egyaránt ellátva. 
Utóbbi részlegnél külön kiemelendő a 
Kaszinó épületének hasznosítása, amely a 
Miskolci Egyetem kihelyezett tagozatának is 
helyt adva egyre több egyéb rendezvényt, 
vagy esküvőt is lebonyolít. A városi tulajdon-
ban lévő lakás- és nem lakáscélú ingatlanok 
esetében már vegyes véleményeket ütköz-
tetünk az interjú során. Többen nem tudják, 
de a nem rendezett tulajdonviszonyok miatt 
üresen és folyamatosan romló állagú 
ingatlanok (így a volt banki épület, vagy a 
bezárt magániskola) nem a cég vagyonkeze-
lésébe és nem az önkormányzat tulajdonába 
tartoznak; ezek jelenlegi állapota sajnos 
továbbra sem megoldott. Az önkormányzati 
tulajdonú lakások esetében ugyanakkor 
főleg a peremkerületi ingatlanok – médiában 
is többször említett – helyzete a legproblé-
másabb. A nyilvántartás szerint 
– a városban területileg szétszórva elhelyez-
kedő – 967 lakás komfortfokozat szerinti 
megoszlása napjainkban az alábbiak szerint 
alakul: összkomfortos 290, komfortos 218, 
félkomfortos 170, míg komfort nélküli 289 
db. Az állagromlás tekintetében, a sokszor 
bejelentés nélkül távozó lakók által maguk 

JOGÁSZKÉNT A VAGYONKEZELŐ ÉLÉN 

DR. TÓTH ANDREA
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„után hagyott pusztítás okoz komoly 
károkat, miközben a szociális névjegyzéken 
szereplő személyek száma most 302 fő, akik 
– jövedelemtől és egyéb feltételektől függő-
en – szociális bérlakásokat igényelnének. 
Nem meglepő kijelentés továbbá, hogy a 
jogcím nélküli lakásfoglalók évek óta külön 
és jelentős problémát jelentenek Ózdon.
Üzleti terv készítése, beszámolási időszak 
miatti záráskészítés – van bőven tennivalója 
az ügyvezetőnek, de mégis jól be tudja 
osztani az idejét. „Soha többé nem fog 
bennem felmerülni, hogy el szeretnék-e 
menni Ózdról. Nem szeretnék. Habár Borsod 
és Ózd nagyon le van írva az emberek 
szemében, én szeretek itt élni” – mondja 
határozattan Andrea, aki hacsak teheti, 
télen-nyáron járja a természetet, sokat jár 
túrázni és azt már csak külön öröm hallani 
igazi lokálpatriótaként, hogy egyes helyeket 
(például Hangony környékét) külön is jól 
megismerte séta és gombászás közben. 

A hétköznapi szabadidejét is igyekszik 
aktívan tölteni: spinning edzésekre jár. Az 
edzőtermi, magas intenzitású, zenés kerék-
páros aerobik a szakemberek szerint az 
egyik legkiválóbb kardió edzés, mely 
egyszerre fejleszti a testet és a lelket, a 
mentális képességeket és az állóképességet 

is. „Mindenféleképpen kell ez, hiszen olyan 
szellemi leterheltségnek vagyok kitéve, hogy 
ezt valamilyen fizikai szabadidős munkával 
kompenzálni szükséges, így tudja jobban az 
ember egyensúlyban tartani magát” – teszi 
hozzá, de nem áll tőle távol az olvasás, vagy 
a szellemi feltöltődés egyéb módja sem, így 
a például a nyelvtanulás. A német nyelvvizs-
gáján túl az angol nyelv ismerete szerinte 
ma már elengedhetetlen a mindennapi 
életben, így még erre is időt szán, miközben 
saját maga szakmai továbbképzése is tervbe 
van véve. Nagyon szeret továbbá utazni, 
főképp külföldre. Több országban is járt már, 
de közöttük kettő olyan van, ahova – ha 
teheti – időközönként visszatér: Törökor-
szág és az Egyesült Államok. Az USA-ban él 
egyik gyermekkori barátja, aki a családjával 
már évtizedek óta kint él, így ez nagymérték-
ben elősegíti számára a kiutazás lehetősé-
gét. Gyakran jár továbbá a Tátrába: télen a 
síelés szeretete, a többi évszakban a 
hegység csodálata az, ami magával ragadja. 
A tanári és jogi diplomával is rendelkező 
Andrea szemléletében a nagyobb egziszten-
ciális biztonságot jelentő több lábon állás 
gondolata meghatározónak bizonyult az 
eddigi pályafutása során. A kreativitás és a 
folyamatos önképzés azonban korántsem 
végleges és mindez munka mellett értendő. 
A legjobb eredményt jelentő, „summa cum 
laude” minősítésű jogi végzettségét, saját 
munkakörének és szakmai fejlődésének 
megfelelő módon, szakjogász végzettséggel 
is szeretné kiegészíteni még a közeljövőben: 

ingatlanforgalmi, társasági, végrehajtási, 
vagy éppen adatbiztonsági és adatvédelmi 
szakjogász képzési ideje bár eltérő és a „jól 
bevált” Miskolci Egyetemen sincs ezek közül 
mindegyik képzés, azonban akár cégvezető-
ként, akár korábbi divízióvezetői szakterüle-
téhez mérten, ahhoz illeszkedve, a választás 
lehetősége széles körű. 

Ismét bizonyítást nyert: Ózdról indulva és 
Ózdon maradva is elérhető olyan életpálya, 
amely kerek egészet alkotva tudásalapú és 
szakmailag bárhol helytálló a folyamatosan 
változó gazdasági-társadalmi környezetben. 
Habár az ügyvezető a most továbbtanulás 
előtt álló középiskolásokat egyes hiányterü-

letek (pl. orvos) felé irányítana, saját maga 
előtt sem zárta le az élethosszig tanulás 
folyamatát. „Mindenre fel kell készülni” – 
szól a megfontolandó intelme, amelyhez a 
sokakból hiányzó kitartás, felkészültség és 
motiváltság alapvető követelmény (lenne). A 
helyben maradt értelmiségi réteg ezért is 
látja szomorúan azokat a változásokat, 
amelyek a helyi társadalom átrétegződés-
ben évek óta zajlanak. Tóth Andrea szavait 
alapul véve mégis csak ismételni lehet: 
lakóhelyünk jövőjét a megfelelő ambícióval 
és szakmaisággal bírók vihetik előrébb, akik 
látják, értik és alakítani tudják környezetük 
fejlődését, jövőbeli sorsát. Láthattuk nem 
egyszer: vezetői vagy az alatti pozícióban 
számos ilyen ember él közöttünk. Van, aki 
elment ugyan, de visszatért…. haza, Ózdra.

Alabán Péter
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Aki – csakúgy, mint én is – a szótagoló olvasást tanulta az első osztály-
ban, ezt a mondatot örökre megjegyezte. Így szerepelt egykor az olvasó-
könyvben.  A hetvenes évek végén szakemberek vitatkoztak azon, hogy a 
betű- és a szótagolást alapul vevő olvasástanítás jó-e, vagy a szóképes? 

Egy helyi „kiskirály”, legalábbis magát ő annak hiszi (de eddig még 
semmit nem tett le az asztalra), bebizonyította, hogy valósak voltak a 
félelmek. Nem sikerült az olvasást szóképekkel elsajátítani. 
Nem elég a szép ruha, az elegáns kabát, a fényes cipő, a nyakkendő és 
a vasalt ing – a fejben is jó, ha van valami. Utóbbit aznap reggel már 
nem lehet megtölteni. Ha az nagyrészt üres, legalább az olvasást be 
kell gyakorolni, hogy úgy tűnjön: képzett, okos, művelt a szónok. 

Gyakorolni, gyakorolni, gyakorolni! – hallottuk nap, mint nap az iskolá-
ban. Kezdetben csak betűnként, szótagonként, szavanként, majd a 
betűket, szótagokat, szavakat összeolvasva. Aztán jöhetnek az egysze-
rűbb tőmondatok: „A mama mos.” Később cifrázhatjuk kicsit, mellé- és 
alárendeléssel, megbolondíthatjuk kis szünetekkel, hanglejtéssel. 

Nem a tévéstáb, nem az újságíró a hibás, és nem is a technika. Ha a 
saját véleményünket akarjuk hangsúlyozni, két mondatot talán be 
lehet magolni, vagy jól begyakorolni, kora reggel, hogy papírból 
meggyőzően menjen. Legalább azt a két mondatot, ami a fő mondani-
való. Persze, ha végképp nem megy, akkor meg kell kérni valakit, aki 
tolmácsolja az egyébként is mások által leírt szavakat. 

„A ma - ma mos” – ugye milyen jól hangzik – szépen artikulálva, az 
egykor első elemiben hangoztatott mondat.  

„A MA - MA MOS”



Hatalmas érdeklődés övezte a március 
14-én, az Olvasó Színháztermében színre 
vitt Nemzetiszín Pántlikák című zenés 
történelmi dráma ősbemutatóját. Az ÓMI 
Zenés Színház előadásában az 1848-as 
forradalomról és szabadságharcról 
emlékeztek meg egy kétfelvonásos műben, 
amelyet Szaka Attila írt meg. A történelmi 
események százhetvenedik évfordulójára 
egy igazán különleges darabot vetett 
papírra, amely hűen tükrözi a kor szellemi-
ségét. A darab rendezője Béri László, 
zeneszerzője dr. Danyi Richárd volt.

A történet első fele a Teleki Blanka Nőnevel-
dében játszódik, 1848 őszén. Egy új lány, 
Szendrey Irma (Kurtán Laura) érkezik az 
intézetbe, amely arra neveli a bent lakókat, 
hogy az élet minden területén megállják a 
helyüket, nőként. A fiatalok befogadják 
maguk közé a jövevényt, és beveszik titkos 
társaságukba, a Nemzetiszín Pántlikák 
Szövetségébe. A neveldében tanít Vasvári 
Pál (Mustos Gergely), a márciusi ifjak egyik 
tagja is, akinek a lányok egy véletlen folytán 
megtalálják a naplóját. Ebből kiderül, hogy 
szereti Teleki Blankát (Tóth Boglárka), és a 
szerelem nem marad teljesen viszonzatla-
nul. A szövetség tagjai a maguk módján 
próbálják segíteni őket, hogy románcuk 
beteljesedhessen.

Eközben egy másik szálon is fut a cselek-
mény. Az akkori titkosrendőrség, a Kamarilla 
mindenáron be akarja záratni az intézetet: 
Telekit, Leövey-t és Vasvárit el akarják fogni, 
ezért egy ellenőrt, Aulich von Koch-ot (Szőke 
Gábor) küldik a neveldébe. Ekkor csak a 
szövetség tagjai vannak ott, tudják is, hogy 
revízió lesz, ezért minden magyar nemzeti 
jelképet kicserélnek a Habsburg Birodalmat 
szimbolizáló tárgyakra. Egy dolgot kivéve: a 
főszereplő hajában benne marad a nemzeti-
szín szalag, végül ez buktatja majd le őket. 
Az ellenőr belemegy a játékba, noha tudja, 
hogy az ott lévő öt lány közül egyik sem 
Teleki Blanka és nem Leövey Klára (Dobos 
Eszter), és azt is tudja, hogy be akarják 
csapni. Az első felvonás végén az intézetben 
tanulókat bebörtönzik.

A második felvonás egy rögtönítélő bírósá-
gon játszódik, 1849 októberének elején. Az 
ítélőszék tagjai a Haynau-féle rémuralomnál 
is erősebben próbálják megbüntetni azokat 
az embereket és csoportokat, akik valamilyen 
módon kapcsolódnak a szabadságharchoz. 
A főszereplőt a lehető legkeményebb 
retorzióval akarja sújtani a rögtönítélő 
bíróság feje, Karl Horowitz őrnagy (Szaka 
Attila), hogy ezzel példát statuáljon minden 
magyarnak. De a lány az intézetben megta-
nulta, hogy hogyan lehet minden helyzetre 
megfelelően reagálni. A hadbíróság egyik 
tagja, Stefan Palvitz (dr. Molnár Tamás) 
ráébred, hogy rossz oldalon áll, rájön, hogy a 
lány eszméi a magyarok javát szolgálják, őt 
megvédeni kell és nem elítélni, így szóban 
harcba száll érte. Ennek eredményeképpen 
Szendrey Irmát felmentik az összes 
vádpont alól, így arat erkölcsi győzelmet az 
elnyomás felett.

Olyan szereplőket is sikerült bevonni a színda-
rabba, akik korábban még nem játszottak 
az ÓMI Zenés Színház társulatában. Szőke 
Gábor atyáról például eddig valószínűleg el 
sem tudtuk volna képzelni, hogy képes 
magából kikelve üvölteni, de az állandó tagok 
is megmutathatták egy új oldalukat.

A darab megálmodói és megalkotói bíztak 
abban, hogy a nézők a drámára is ugyano-
lyan jól fognak reagálni, mint a könnyedebb 
darabokra. A minden ízében ózdi alkotás 
szemmel láthatóan elérte a kívánt hatást, 
hiszen a teltházas előadás után hosszú 
percekig csillogó tekintettel, állva tapsoltak 
az emberek. A bemutató során egy kérdés 
hangzott el az egyik szereplő szájából, ami 
igazán elgondolkodtató lehet a mai kor 
emberének is: „Békében miért kell tovább 
vívni a háborút?”

Bóta Nóra

ŐSBEMUTATÓ
HATALMAS SIKERE VOLT 
A NEMZETISZÍN PÁNTLIKÁK
CÍMŰ DARABNAK
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Számomra nagyon kifejező ez az 
idézet a divatról. Benne van minden, 
ami leginkább jellemzi a divatszak-
mát. Mára a trendek, az új stílusok 
teljes pálfordulatot (szerk.: a 
vélemény teljes megváltozása) 
vettek. Sokan kényesen kezelik ezt a 
témát, és nem is vesznek tudomást 
azokról, akik nélkül a divatipar szinte 
megszűnne létezni. Pedig a XXI. 
században már drónokkal mutatnak 
be különböző táskákat, amik a kifutón 
ugyanúgy röpködnek, mint a manökenek. 
Ebben a szakmában a modellek 
világa, munkája igencsak nehéz és 
megerőltető. Mindenki csak a külső-
ségeket látja, de azt nem, hogy mi 
rejtőzik a backstage-ben (szerk.: a 
színpad színfalak mögötti világa). 
Nekem elhihetitek, jártam ott – 
mondja Andrássy Attila. Akárcsak egy 
akciófilmben... – Egyes bemutatók 
elég extrémek és bonyolultak, 
leginkább furcsák azoknak, akik laikus 
szemmel nézik, de egy ruhát viselni 
kell tudni, nem pedig vasalni. 

Ismerősei sokat duruzsolták a fülébe, 
hogy használja ki a természet adta 
tehetségét. 

Él városunkban egy fiatal, 19 éves 
srác, aki a sok-sok nehézség mellett 
felkerült a világ neves kifutóira. 
Andrássy Attilára a legnagyobb 
közösségi portálon talált rá egy 
népszerű modellügynökség. Ezzel el 
is kezdődött a kisvárosi fiú karrierje. 
Ennek ugyan már két éve, de azóta 
rengeteg helyen mutathatta meg 
magát az ifjú manöken. London, 
Párizs és Milánó. A divatvilág főváro-
saiban különböző tervezők és desig-
nerek (szerk.: formatervező, iparmű-
vész) munkásságát vonultathatta fel. 

A 188 centiméter magas, szőke hajú, 
kékszemű Attila szerepelhetett Rick 
Owens riasztónak tűnő 2017-es 
kollekciójának a bemutatóján is. A  
szakmabeliek tudják, miről van szó 
ezeknél az extrém viseleteknél. Attila 
elmondása szerint számára is fura 
volt, de inkább nehéz, hitelesen 
bemutatni az adott ruhákat. Egy 5 
méter hosszú sálat kapott, felettébb 
extrém körítéssel. Különleges 
útvonalon kellett hosszú perceken át 
sétálnia, ahol a nézők között több 
híres tervező is ült. Úgyszintén Dries 
Van Noten 2018-as tavaszi kollek-
ció-bemutatóján. Rengeteg profi 
fotóval is ékeskedhet a fiatal fiú. 
Számos Magyarországon nem 
ismert márka termékein az ő arca
és teste látható. 

Beszélgetésünk során kiderült, hogy 
az ózdi fiú közel érzi magához ezt a 
szakmát, de nem szeretne ezzel 
sokáig foglalkozni. Szabadidejében, 
ha éppen nem Európában utazgat, 

akkor kedvenc sportját 
űzi, mégpedig profi 
szinten pingpongozik. 
Iskola mellett nehéz is 
ennyi mindent egyszerre 
csinálni, de igyekszik 

mindenhol maximálisan teljesíteni. 
Tanulmányi éveit Egerben tölti, 
szeretne a későbbiekben egy olyan 
szakmát megtanulni és majd abban 
dolgozni, amit szeret. 

Ami biztos, kitartó, kemény munka 
van Attila mögött, hiszen a modell 
szakma csak sok-sok idő után terem 
gyümölcsöt. Nem elég a kritériu-
moknak megfelelni, jól jön a szerencse 
is ebben az iparágban. Ahogy Coco 
Chanel mondaná: 
A divat változik, a stílus örök. 
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Csendes Lajos
Képek forrása: Andrássy Attila
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A KIFUTÓK VILÁGAA KIFUTÓK VILÁGA

A DIVAT ELSŐ SZÁMÚ SZABÁLYA: 
A CIPŐ ÉS A PRAKTIKUS SZÓ SOHA NEM SZEREPELHET
 UGYANABBAN A MONDATBAN.

A DIVAT ELSŐ SZÁMÚ SZABÁLYA: 
A CIPŐ ÉS A PRAKTIKUS SZÓ SOHA NEM SZEREPELHET
 UGYANABBAN A MONDATBAN.

„NEM ÉN DIKTÁLOM A DIVATOT. 
ÉN MAGAM VAGYOK A DIVAT„
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A legutóbbi városi sportgálán több kategóriában 
is az élen végeztek, Marosréti Ervint a legjobb 
ügyvezetőnek választották.

– „Kicsit korainak érzem az elismerést, hisz csak 
2015 nyarától lettem ügyvezetője az egyesület-
nek, de előtte már jó néhány éven át elnökségi tag 
voltam, tehát beleláttam az itt folyó munkába. 
Tisztában voltam vele, hogy ebben a régióban 
nem egyszerű feladat egy klubot irányítani, hisz 
kevés a tőkeerős szponzor. Szerencsére névadó 
támogatóként belépett az Ózdi Acélművek Kft, 
köszönet érte Max Aicher úrnak és a vállalat 
vezetőségének” – vázolja a kialakult helyzetet a 
fiatal klubvezető.

Hogy a hajdani sikereket meg tudják ismétel-
ni, a jelenlegihez képest tízszer ennyi pénz 
kellene. Nem titok, hogy az előző szezonban a 
várostól tízmillió forintot kaptak, az ÓAM-tól 
pedig negyvenezer eurót. A TAO-támogatás-
ból a felnőtt csapatra nem csoportosíthatnak 
át pénzt, azt főleg a fiatalokra kell fordítani. 
Korábban egy ifi és egy serdülő csapat alkotta 
az utánpótlást, ma már hat korosztályban 
mintegy nyolcvan srácot tudnak foglalkoztat-
ni. Remélhetőleg a nagyobb merítésnek 
köszönhetően többen maradnak a városban, 
a „nagy” csapat keretében, bár a keret fele így 
is helyi kötődésű játékosokból áll. A többieket 
máshonnan kell ide csábítani, ami nem 
mindig könnyű.
– „Elsősorban azt tudjuk nekik mondani, hogy itt 
jó a hangulat, remek a közösség, s a közönség is 

rajong ezért a játékért. Az is igaz, hogy a városnak 
még mindig inkább negatív a híre, ezért a 
házastársak, barátnők nehezebben meggyőzhe-
tők, hogy ide költözzenek. Viszont akik ide jönnek, 
jól érzik magukat. Gyerekként, mikor még én is 
csak szurkoló voltam, a ’94-es gárda a hetedik 
helyezést szerezte meg a tizenhat csapatos NB 
I-ben. Ez az időszak volt, amikor beleszerettem a 
csapatba. Később tévésként és újságíróként 
követtem a klub mindennapjait. Épp idén van az 
ÓKC negyedszázados jubileuma. Minden évben 
voltak olyan meccsek és játékosok, akik miatt 
érdemes ezt az egészet csinálni. Amióta ügyveze-
tőként gyakorlatilag a fiúkkal töltöm minden 
napomat, a meccseken szinte meg tudok őrülni”– 
vallott szenvedélyéről Marosréti Ervin.
   
Van egy kis pikantériája, hogy a klub korábbi 
ügyvezetője most annak a „beosztottjaként” 
edzője a csapatnak, akinek korábban az interjú-
kat adta. A két sportember szerint ebből nincs 
konfliktus, hisz az elnökségben azelőtt is együtt 
dolgoztak, Szakál György, a felnőtt csapat 
vezetőedzője mindenben segíti utódját a 
munkában.

– „Annak idején föltették nekem a kérdést, hogy 
az átalakulás után ügyvezetőként vagy edzőként 
kívánom segíteni a klubot. A szakma mindig is 
jobban érdekelt, ezért is tanultam ennyit, nemzet-
közi „B” licenszet szereztem”– indokolta a három 
évvel ezelőtti döntését a tréner, aki szintén első 
díjat érdemelt ki az ózdi edzők „versengésében”, 
majd vázolta az idei célkitűzéseket.

– „Az elismerés mindenkinek jó, úgy gondolom, a 
magam részéről sokat tettem érte. Viszont 
legalább ennyire fontos, hogy a játékosaim részéről 
is érzem ezt a megbecsülést. Szerettünk volna a 
3-6. hely valamelyikére odakerülni, nagyon tömör 
a mezőny, még bármi lehet, de a dobogó már 
elúszni látszik.”

Az ifjúsági csapat viszont szárnyal, jelen sorok 
papírra vetésekor száz százalékos teljesítmény-
nyel állnak a tabella élén. A csapatot Szakál 
Dániel trenírozza, aki a felnőttek mesterének a fia. 
Erről is kérdeztem a büszke apát.

– „Nagyon boldog vagyok, ilyen sikeres ifi 
csapatunk talán még nem is volt. Van egy 
mondás, hogy a csapat csinálja az edzőt, nem 
fordítva, de Dániel fiam is nagyon lelkes, képzi 
magát, s remek munkát végez. A legrosszabb, 
mikor ilyen apa-fiú viszony van, mert elsősorban 
apa vagyok, csak jóval utána vezető edző, de ezt 
mi helyre tettük egymás között. Ha kérdezi, akkor 
elmondom a véleményem, de a döntés joga az övé.”

Az ifjúsági csapat mellett a legjobb felnőtt 
sportoló díj is az ÓKC-hez került, az átlövő 
Nyeste Balázs az általam látott meccseken is 
kimagasló teljesítményt nyújtott.

– „Természetesen ez nagyon pozitív érzés, a 
döntésben nyilván sokat nyomott a latban, hogy 
előkelő helyen állok a góllövőlistán. Ahogy annak 
is örülök, hogy be tudtam illeszkedni Ózdra, s én is 
öregbíthetem a város hírnevét. Mezőkövesden 
nevelkedtem, Egerben is megfordultam, az utóbbi 
években pedig itt játszom” – mondta mosolyog-
va a gólzsák, aki iránt volt már érdeklődés az 
első osztályból is, de akkor meghiúsult a 
szerződtetése. Vele egyébiránt nem csak a 
sportcsarnokban találkozhat a kézilabdát 
szerető publikum, hisz minden áldott nap 
megtalálható az egyik ózdi hipermarket bejára-
tánál, igaz csak 2D-s változatban…

Farkas Nándor

Úgy érezheti magát a publikum és a játékosok is, akár egy ókori gályán, a 
B-közép szűnni nem akaró dobolással biztatja a kéziseket a Marosi István 
Városi Sportcsarnokban. Az NB I/B keleti csoportjának középmezőnyébe 
tartozó ÓAM–Ózdi KC gárdája az utóbbi időben a helyi sportélet zászlós-
hajója, s bár két évtizede az élvonalban is vitézkedtek, most is formálódik 
egy remek kis csapat.
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Az olaszországi Milánó nemcsak a gazdasági 
élet, nemcsak a divat fővárosa, egyik 
központja a kulturális életnek is. Bizonyítja 
ezt az a minden évben megrendezett Mia 
Photo Fair (fotóvásár) is, ahol 5000 négyzet-
méteren 85 galéria, 130 kiállítója mutatta 
be alkotásait, összesen 330 művész, 15 
országból. A világ egyik ilyen legnagyobb 
rendezvényén egyedüli magyar meghí-
vottként már második alkalommal vesz 
részt a Mizerák István Alapítvány, s ezzel 
együtt Ózd is. Mivel március 8-án nyílt a 
tárlat, a fotóművész hatalmas gyűjtemé-
nyéből olyan képeket válogattak, amelyek 
a 60-as, 70-es, 80-as években mutatják 
be a nőket ózdi realitásukban.

– Főleg azokra a képekre koncentráltunk, 
amelyek humorosan mutatják be a létezés-
nek azt az abszurditását, ahol egy nőnek 
azokban az időkben anyának, hegesztőnek 
kellett lennie, kézigránátot kellett dobnia és 
védenie kellett a hazát. Ezek olyan szituáci-
ók, olyan életérzések, a női létnek olyan 
fázisai, amelyek ma is megszólítják a 
közönséget – mondta a helyszínen Mizerák 
Zsuzsanna, az alapítvány alapítója.

Öt nap alatt sokan megfordultak a tárlaton, 
olaszok és kint élő magyarok is. Mindenkinek 
mást-mást jelentettek az ózdi évtizedeket 
felvillantó Mizerák fotográfiák.  

– Nagyon sokan eljöttek, hiszen nagyon 
érdekes a látogatóknak ez a téma, mert 
ezeket a fotókat itt Olaszországban nem 
nagyon ismerik. Ami itt volt propaganda 
arról a korszakról az is ugyanúgy szűrve volt, 
mint nálunk a nyugati világ – összegezte a 
tapasztalatokat a Milánóban élő Mizerák 
Gabriella, az alapítvány művészeti vezetője.

Az ózdi fotóművész munkásságáról Olaszor-
szág egyik legnagyobb művészeti kritikusa is 
áradozott, s már 2015-ben, az első alkalom-
mal felfigyelt a képekre a Nemzeti Fotográfi-
ai Múzeum is.

– Már évekkel ezelőtt szemet vetettünk erre az 
anyagra és már az idén októberben 
szeretnénk megrendezni azt a tárlatot a 
Nemzeti Fotográfiai Múzeumban, amely 
Mizerák István munkásságát mutatja be. 
Az ragadott meg ezekben a képekben, hogy 
azokat a mindennapi pillanatokat kapja el, 
amit mindenki lát, de csak azok tudják átadni 
fotográfián keresztül, akik érzékenyek erre. 
A fotók valósághűek és mindegyiknek van egy 
üzenete – dicsérte a képeket a bresciai Nemzeti 
Fotográfiai Múzeum kurátora, Luisa Bondoni.

Az ózdi valóságot felvonultató fotókat 
megtekintette a főkonzul is, sőt a Milánói 
Főkonzulátus támogatja is a Mizerák István 
Alapítvány olaszországi munkáját.

Bukovinszky Zsolt

MIZERÁK FOTÓK MILÁNÓBAN
Második alkalommal vett részt Milánóban a világ egyik legnagyobb fotográfiai vásárán a 
Mizerák István Alapítvány. Az ózdi fotóművész hatalmas hagyatékából olyan képeket 
válogattak, amelyek a szebbik nemről szólnak, humorosan bemutatva a női lét abszurdi-
tását. Ma már egy utazó kiállítás létrejöttén dolgoznak a gyűjtemény gondozói. Mizerák 
István képei, a tervek szerint, hamarosan Rómában, Torinóban, Firenzében és Bresciá-
ban is láthatóak lesznek.

MIA PHOTO FAIRMIA PHOTO FAIR

http://www.miafair.it/milano/en/


